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P R O T O K Ó Ł  Nr XLI/22 

 
z XLI sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 
 

 

 
 

 

 
 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 14 kwietnia 2022 r. oraz z dnia 28 kwietnia                  

2022 r.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym. 

8. Wnioski. 

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2021 rok, debata nad raportem. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum zaufania. 

11.  Rozpatrzenie Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

13. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 



 

 

Rada Gminy Wręczyca Wielka na XLI sesji zwyczajnej w dniu 29 czerwca 2022 r. 

podjęła następujące uchwały: 

 

1) Uchwała Nr XLI/333/22 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum 

zaufania, 
 

2) Uchwała Nr XLI/334/22 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz                               

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok, 
 

3) Uchwała Nr XLI/335/22 w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Wręczyca 

Wielka za rok 2021, 
 

4) Uchwała Nr XLI/336/22 w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Wręczyca 

Wielka nazwy „Sosnowa”, 
 

5) Uchwała Nr XLI/337/22 w sprawie nadania drogom wewnętrznym w miejscowości Truskolasy 

nazw „Księżycowa”  i „Gwiezdna”, 
 

6) Uchwała Nr XLI/338/22 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Wręczyca Wielka na rok szkolny 2022/2023, 
 

7) Uchwała Nr XLI/339/22 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 

w Gminie Wręczyca Wielka, 
 

8) Uchwała Nr XLI/340/22 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na okres do 3 lat dla 

dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości gruntowej, 
 

9) Uchwała Nr XLI/341/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

 

10) Uchwała Nr XLI/342/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kłobuckiego, 
 

11) Uchwała Nr XLI/343/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 
 

 

Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 29 czerwca 2022 roku stanowi 

jednocześnie załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/


 

 

RG.0002.6.2022                       

 

P R O T O K Ó Ł   Nr XLI/22 
 

z XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 29 czerwca 2022 r. w  godz. 12.05 – 14.16 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  14  Radnych                  -   wg listy obecności  

-  Wójt Gminy                  -   Pan Tomasz Osiński 

-  Zastępca Wójta Gminy -   Pan Bogusław Głąb 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy            -   Pani Barbara Jezior 

-  Radca Prawny                -   Pani Renata Ostojska 

-  Inspektor Izabela Woszczyńska - Komendant Komisariatu Policji  we Wręczycy Wielkiej   

-  Pani Elżbieta Brodacka   -  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska                        

i Rolnictwa w Urzędzie Gminy 

oraz 

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych Gminy: 

-  Pani Janina Kluba          -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

-  Pan Andrzej Kała           -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury  

-  Pan Mateusz Wąsiński   -   Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  

 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy po zmianie): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 14 kwietnia 2022 r. oraz z dnia 28 kwietnia                    

2022 r.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym. 

8. Wnioski. 

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2021 rok, debata nad raportem. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum zaufania. 

11.  Rozpatrzenie Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok: 

1) wystąpienie Wójta Gminy,  

2) dyskusja, 

3) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka, 

4) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Wręczyca Wielka sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

5) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok, 

6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Wręczyca Wielka za rok 2021. 
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12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Wręczyca Wielka nazwy „Sosnowa”, 

2) w sprawie nadania drogom wewnętrznym w miejscowości Truskolasy nazw „Księżycowa”                           

i „Gwiezdna”, 

3) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Wręczyca Wielka na rok szkolny 

2022/2023, 

4) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w Gminie Wręczyca 

Wielka, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na okres do 3 lat dla dotychczasowego 

dzierżawcy nieruchomości gruntowej, 

6) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

7) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego, 

8)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-

2029. 

13. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

Ad. 1. 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XLI sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

W chwili otwarcia w sesji uczestniczy 12 Radnych.   

Radni w osobach: Radna Pani Małgorzata Zatyka – nieobecna usprawiedliwiona, 

Radny Pan Wiesław Żerdziński – spóźnienie usprawiedliwione  (przybył na sesję o godz. 12.06). 

Radna Pani Urszula Zomerfeld – spóźnienie usprawiedliwione  (przybyła na sesję o godz. 12.07). 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał zaproszonych Gości 

wymienionych jak na wstępie oraz Mieszkańców Gminy, którzy oglądają sesję przez Internet.   

 

Ad.2. 

           Przedstawienie porządku obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w odpowiednim terminie otrzymali porządek obrad sesji. Następnie zapytał, czy do dzisiejszego  

porządku obrad będą jakieś propozycje zmian.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zwrócił się z wnioskiem o zmianę do porządku obrad, 

przedstawiając Radzie Gminy zaistniałą konieczność. 

Wójt poinformował, że wpłynął wniosek o przedłużenie dzierżawy gruntu na okres kolejnych 3 lat            

już po posiedzeniu Komisji, a chodzi o teren dzierżawiony od kilkunastu lat.  Ponieważ do września 

moglibyśmy się nie wyrobić z procedurą, jaka jest przewidziana w tym zakresie –                                   

zgłasza wniosek o wprowadzenie w Punkcie 12. Porządku obrad tj. Podjęcie uchwał                                  

w sprawach różnych w p.pkt 5. – czyli przed zmianami w budżecie gminy na 2022 rok – 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na okres do 3 lat dla 

dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości gruntowej. 
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W związku z propozycją zmiany j/w p. punkty uległyby odpowiednio przesunięciu, czyli 

dotychczasowe 5,6,7 – stałyby się odpowiednio punktami: 6,7,8. Pozostałe punkty pozostają bez 

zmian. 

Wójt Gminy poinformował, iż po wpłynięciu wniosku – dokumenty zostały Państwu Radnym 

przesłane. Jeżeli będą jakieś pytania – wówczas wyjaśni. 
 

Innych propozycji zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie wprowadzenie zmiany                         

do porządku obrad sesji wynikającej z wniosku Wójta Gminy. 

 

(W trakcie głosowania nastąpiła awaria sprzętu do głosowania, w związku z czym o godz. 12.09 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5 minutową przerwę techniczną, po której obrady sesji zostały 

wznowione). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał powtórnie pod głosowanie wniosek Wójta 

Gminy o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie 12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych 

w p.pkt 5. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na okres do 3 lat dla 

dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości gruntowej.  
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                               

0 „wstrzymujących się”) przyjęła wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad                            

w Punkcie 12. Porządku obrad tj. Podjęcie uchwał w sprawach różnych w p.pkt 5. (przed 

zmianami w budżecie gminy na 2022 rok) – projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dzierżawę gruntu na okres do 3 lat dla dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości gruntowej. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie cały porządek 

obrad w proponowanym brzmieniu, z uwzględnieniem zmiany z wniosku Wójta Gminy. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                               

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy                                      

w brzmieniu jak na wstępie, tj. z uwzględnieniem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na dzierżawę gruntu na okres do 3 lat dla dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości 

gruntowej (przyjęta zmiana z wniosku Wójta Gminy). 
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Ad.3.  
 

          Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy: z dnia 14 kwietnia 2022 r. oraz z dnia                            

28 kwietnia 2022 r. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż protokoły z dwóch ostatnich 

sesji zostały Państwu Radnym w odpowiednim czasie dostarczone drogą elektroniczną, jak również 

były wyłożone do wglądu w formie papierowej w Biurze Rady. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy do tych dwóch protokołów ktoś z Państwa Radnych 

chciałby nanieść jakieś poprawki. 

 

Nikt z Radnych nie zgłosił propozycji zmian do projektów protokołów z dwóch ostatnich sesji,                      

w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant kolejno poddał pod 

głosowanie ich  przyjęcie. 

 

1) Głosowanie przyjęcia  protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 14 kwietnia 2022 r.:  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z XXXIX sesji zwyczajnej z dnia 14 kwietnia 2022 

roku. 

 

2) Głosowanie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 28 kwietnia 2022 r.:  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z XL sesji zwyczajnej z dnia 28  kwietnia 2022 roku. 
 

 

 
 

 

Ad.4. 
 

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
       

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację j/n na temat pism,                      

które wpłynęły do Rady Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym, tj.                          

od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 28 kwietnia 2022 r. do dnia dzisiejszego: 
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❖ W dniu 13 maja br. do Biura Rady Gminy zostało dostarczone sprawozdanie finansowe 

jednostki samorządu terytorialnego za 2021 rok, obejmujące: 

✓ bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

✓ łączny bilans, obejmujący dane z bilansów samorządowych jednostek budżetowych, 

✓ łączny rachunek zysków i strat, 

✓ łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki, 

✓ informację dodatkową. 

           Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

- To sprawozdanie oczywiście zostało Wysokiej Radzie niezwłocznie dostarczone drogą 

elektroniczną, a w dniu dzisiejszym – będzie jednym z punktów porządku obrad, gdzie będziemy 

głosować nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok; 
 

❖ 30 maja 2022 r. do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Wójtowi absolutorium, a także Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z analizy 

sprawozdania finansowego i wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

Pan Przewodniczący dodał: 

-  Również te materiały zostały Państwu przesłane drogą elektroniczną i w dniu dzisiejszym  

będziemy głosować nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium, w późniejszych 

punktach. 
 

❖   31 maja 2022 r.  od Wójta Gminy wpłynął Raport o stanie Gminy za 2021 rok. 

Pan Przewodniczący stwierdził: 

- Raport został niezwłocznie Państwu przesłany drogą e-mailową i w 9 – tym punkcie dzisiejszego 

porządku obrad zajmiemy się tym tematem i będziemy dyskutować nad tym Raportem.  
 

❖ 1 czerwca 2022 r. do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Koła Gospodyń Wiejskich Kobieca 

Grupa Wsparcia w Czarnej Wsi o wsparcie finansowe lub rzeczowe na realizację działań przy 

organizacji Drugiej Gminnej Spartakiady Kół Gospodyń Wiejskich Gminy Wręczyca Wielka. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział: 

- Szczegółową treść wniosku Państwo Radni znają, gdyż sprawa była rozstrzygana na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej. Także jakieś stanowisko w tej 

sprawie będzie przedstawione przez Przewodniczącego Komisji w następnym punkcie dzisiejszego 

porządku obrad. 
 

❖ 6 czerwca 2022 r. Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji poinformowało nas,                    

że Komisja Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych – pozytywnie zaopiniowała 

zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Osada Leśna – część wsi Węglowice. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

-   Przedmiotowa zmiana znajdzie się w projekcie rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych                    

i Administracji z terminem wejścia w życie z dniem 1 stycznia 2023 roku. 

Tak tylko dla przypomnienia chciałbym Państwu wspomnieć, że w tej sprawie wystąpiliśmy                           

z wnioskiem do Pana Ministra za pośrednictwem Wojewody Śląskiego, zgodnie z uchwałą Nr 

XXXI/272/21 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 28 września 2021 roku.  
 

❖ 07 czerwca 2022 r. do Wójta Gminy oraz Rady Gminy wpłynęło podanie Koła Gospodyń 

Wiejskich w Golcach w sprawie udostępnienia pomieszczeń gospodarczych mieszczących się 

w Golcach pod nr 72. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

-  Państwo Radni znają jego treść, ponieważ było ono przekazane w materiałach  na wspólne 

posiedzenie Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej. Członkowie tych Komisji uznali,                          

iż jego rozpatrzenie leży w gestii Wójta Gminy, który jest gospodarzem terenu, jak również obiektu, 

o który ta organizacja prosiła.  
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W związku z tym, po rozpatrzeniu podania przez Pana Wójta, Pan Wójt miał zainteresowanym 

udzielić odpowiedzi. Panie Wójcie, czy taka odpowiedź została udzielona Kołu Gospodyń 

Wiejskich? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak jak ustaliliśmy, sprawa będzie wyjaśniona w ramach zebrania wiejskiego w miejscowości 

Golce. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dalej kontynuował swoją informację: 

❖ W dniu 28 czerwca 2022 r. do Biura Rady zostało skierowane pismo które wpłynęło do Urzędu 

Gminy drogą e-mailową. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, że odczyta to pismo w całości, ponieważ już zostało 

Państwu Radnym przekazane, nie mniej jednak, może nie wszyscy zdążyli je odczytać. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił treść pisma (bez załącznika): 

„Szanowni Państwo, w związku z trudną sytuacją na rynku paliwowym i wspieraniem przez rząd 

niektórych nośników energii (węgiel, gaz, paliwa płynne) zwracamy się z prośbą o przyłączenie się 

do naszej petycji w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe.  

Drewno jest dla wielu mieszkańców jedynym dostępnym paliwem. Z uwagi na stale rosnące ceny 

innych źródeł energii, niepewną sytuację międzynarodową i problemy z dostępnością węgla i gazu 

drewno staje się jedyną dostępną alternatywą. Obniżenie stawki VAT na drewno opałowe mogłoby 

być realnym wsparciem państwa dla najuboższych.” 

Pan Przewodniczący powiedział: 

- Nie wiem proszę Państwa, stanowisko Rady za chwile przegłosujemy w tym temacie, nie mniej 

jednak, wydaje mi się, że petycje tego typu były już składane niejednokrotnie przez różne organizacje  

zewnętrze. Także nasz udział odnośnie ewentualnie podjęcia jakiejś uchwały, czy petycji – wydaje 

mi się - nie do końca będzie działał realistycznie na podjęcie decyzji przez władze. 

Wydaje mi się, że władze w tym temacie wiedzą, że taka alternatywa dotycząca obniżenia VAT-u, 

sprawiłaby dużą ulgę finansową dla mieszkańców. Myślę, że tutaj nasze postępowanie w tym temacie 

byłoby mało istotne. 

Nie mniej jednak – jest to moje zdanie. Chciałbym, aby Państwo przegłosowali stanowisko.                                

Czy zajmujemy się sprawą dalej, a mianowicie jakie jest stanowisko Rady Gminy o obniżenie stawki 

VAT  na drewno opałowe – czy zajmujemy się, czy nie. 

Prosiłbym tutaj o wypowiedzi, ewentualnie później konkretny wniosek byśmy przegłosowali. 
 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Radny Pan Paweł Kocik: 

- Wydaje mi się Panie Przewodniczący, że nie jest problemem obniżenie stawki VAT, tylko jak 

każda - gospodarka leśna rządzi się swoimi prawami ekonomicznymi i tutaj bardziej stoimy na 

rozdrożu, który wybrać asortyment, bo Nadleśnictwa na dzień dzisiejszy, z tego co mi wiadomo, to 

nie chcą produkować opału jako S4 i wolą to sprzedawać jako S2 AP, a jest to asortyment dwa razy 

droższy.  I tutaj obniżenie stawki VAT nic nie zmieni. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Czyli Pana stanowisko jest zbieżne z moim. Prosiłbym o wypowiedzi ewentualnie kogoś innego 

jeszcze w tym temacie jeżeli Państwo chcecie, a jeżeli nie - to przejdziemy do przegłosowania tego 

stanowiska. 
 

Innych wniosków w temacie przedstawionym przez Przewodniczącego Rady Gminy nie zgłoszono. 
 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie 

propozycję, że: Stanowisko Rady Gminy Wręczyca Wielka odnośnie obniżenia stawki VAT-u                     

na drewno opałowe jest negatywne. 
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 8 

Przeciw – 1 

Wstrzymujących się – 5 
 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (8 „za”, 1 „przeciw”,                      

5 „wstrzymujących się”) przyjęła negatywne stanowisko w przedmiocie poparcia petycji                        

dot. obniżenia stawki podatku VAT na drewno opałowe. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zakończył swoją informację nt. pism, które 

wpłynęły w okresie międzysesyjnym do Rady Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy. 

Nadmienił, że wszystkie pisma znajdują się do wglądu w Biurze Rady Gminy.  

 

Ad. 5 

           Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
                      

           Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

1)  Członek Komisji Rewizyjnej Pani Barbara Bogus w zastępstwie Przewodniczącej Komisji,  

złożyła sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na posiedzeniu w dniu 30 maja 2022 r.). 
 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                        

w    okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 3 do protokołu) 
 

2)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza złożył sprawozdanie z pracy Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 15 czerwca 2022 r.). 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 4 do protokołu) 
 

 

Ad.6. 
 

          Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności w okresie                         

od ostatniej sesji zwyczajnej, tj.  od dnia 28 kwietnia 2022 r. do 29 czerwca 2022 r. 
 

Po przedstawieniu przez Wójta Gminy informacji j/w głos zabrał: 
 

Radny Pan Piotr Wydmuch, który serdecznie podziękował w imieniu mieszkańców Borowego                         

Panu Wójtowi i Wysokiej Radzie za remont drogi. Oznajmił, iż znając sytuację finansową Gminy, 

nie są to małe środki, a bardzo poprawi to jakość życia mieszkańców Borowego.  

Wiedząc o tym, że jest to program pilotażowy i będzie kontynuowany - aby nie łatać, tylko 

remontować drogi, które tego wymagają w przyszłości, Radny wyraził przekonanie, że program ten 

wygeneruje ewentualne oszczędności na przyszłość i pozwoli zaoszczędzić Gminie duże pieniądze.   
 
 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

Głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
 

 (informacja – załącznik nr 5 do protokołu) 

 

Ad. 7. 
            

           Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie międzysesyjnym. 
 

 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

za okres od 28 kwietnia 2022 r. do 29 czerwca 2022 r.  
 

Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, wobec czego została poddana przez 

Przewodniczącego Rady Gminy pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 
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Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                      

w okresie międzysesyjnym. 
 

(informacja – załącznik nr 6 do protokołu) 
 

 
 

 

Ad. 8.     
          

           Wnioski. 
 

           Po otwarciu niniejszego punktu, głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, 

który poinformował, że na zasłużoną - w Jego przekonaniu – emeryturę, odchodzi długoletni 

pracownik – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury we Wręczycy Wielkiej Pan Andrzej Kała.  

 

            Pan Przewodniczący poprosił Pana Dyrektora GOK-u o podejście do stołu prezydialnego,                                

po czym w imieniu własnym oraz całej Rady Gminy złożył serdeczne podziękowania za długoletnią 

pracę i współpracę. 

Podziękowania oraz słowa uznania Panu Dyrektorowi złożył również Wójt Gminy Pan Tomasz 

Osiński w imieniu własnym oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Przedstawiciele  władzy gminnej złożyli Panu Dyrektorowi GOK podziękowania oraz słowa uznania 

z tytułu długoletniej,  sumiennej, uczciwej i odpowiedzialnej pracy na rzecz kultury i czytelnictwa                  

w Gminie Wręczyca Wielka. Życzyli, aby satysfakcja z przepracowanych lat dawała                                  

Panu Dyrektorowi nieustanne poczucie dumy, radości i wdzięczności naszych mieszkańców. 
 

(Uroczystej chwili towarzyszył aplauz, w ramach podziękowania wręczone zostały kwiaty) 
 

Dyrektor GOK-u Pan Andrzej Kała zwracając się do Pana Przewodniczącego, Wysokiej Rady,                  

Pana Wójta oraz wszystkich Zgromadzonych – nie kryjąc zaskoczenia, serdecznie podziękował, 

mówiąc, iż jest Mu bardzo miło, tym bardziej, że to co robiliśmy razem kilkadziesiąt                                  

lat, w przyszłości będzie się mogło rozwijać jeszcze lepiej pod okiem młodszego pokolenia,                                            

pod dowództwem naszej Gminy i Rady Gminy - czego szczerze i serdecznie życzy.                                      

Pan Dyrektor jeszcze raz serdecznie podziękował za lata dobrej współpracy.   
 

(Zgromadzeni na sali w formie aplauzu podziękowali Dyrektorowi GOK-u Panu Andrzejowi Kale           

za długoletnią pracę i współpracę) 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant wyraził nadzieję, że Pan Dyrektor Andrzej Kała 

dalej będzie się udzielał dla Gminy Wręczyca Wielka, może już nie na forum tym zawodowym,                      

jak społecznym. 

Dyrektor GOK Pan Andrzej Kała odpowiedział, że szczerze na to liczy i podziękował.   
 

            Następnie, realizując punkt „Wnioski”, głos zabrali Radni j/n, zgłaszając następujące 

wnioski:  
 

     Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant   (wniosek do Pani Komendant Komisariatu Policji          

we Wręczycy Wielkiej): 

      -   Wniosek już był składany niejednokrotnie, interwencja Policji już była w tym temacie – chodzi                          

o ul. Ogrodową w Kalei. Był czas, gdzie Policja raz w tygodniu w jakiś sposób uczestniczyła na tej 

drodze, ponieważ jest to droga bez chodnika, a szybkość niejednokrotnie była naruszana.  
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     Ponieważ ten czas już minął i znowu ludzie przyzwyczaili się do tego, żeby jeździć „na wariata”, 

prosiłbym, aby od czasu do czasu Policja stanęła tam z radarem i w jakiś sposób wyegzekwowała                    

to co potrzeba.  
 

Komendant Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej Podinspektor Izabela Woszczyńska,                        

po podziękowaniu za zaproszenie na sesję odpowiedziała: 

-  Ja znam ten problem, ponieważ już jedna mieszkanka gminy do mnie się z nim zwracała.                       

Ze swojej strony mogę zobowiązać się, że Policja będzie tam częściej jeździć. Natomiast też wystąpię 

do Wydziału Ruchu Drogowego, ponieważ oni dysponują sprzętem mierzącym prędkość, którym my 

nie dysponujemy.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant:    

-  Drugi wniosek do Pana Wójta - ponieważ miałem wiele telefonów w tej sprawie - odnośnie 

przetargów, które są rozstrzygane na platformie zakupowej. 

Wszelkiego rodzaju przetargi na platformie zakupowej nie są obligatoryjne do tego, żeby ogłaszać 

kto te przetargi wygrał. Niemniej jednak, mieszkańcy chcieliby, aby mimo wszystko ogłaszać te 

rozstrzygnięcia na platformie. To nie sprawia żadnego problemu, bo można to zrobić                            

w sposób szybki i taki, który będzie ogólnie dostępny dla wszystkich mieszkańców, dla ich wiedzy                     

i przejrzystości przede wszystkim tego działania. Prosiłbym, aby na BIP-ie, jeśli chodzi o platformę 

zakupową – te rozstrzygnięcia były. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Bardzo serdecznie zapraszam Państwa na piknik rodzinny do Grodziska w tą sobotę na godz. 16.00; 

- Panie Wójcie w tej piaskownicy brakuje dalej piasku. Tak trochę wstyd będzie na festynie – 

piaskownica bez piasku. Bardzo proszę o uzupełnienie. 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Panie Wójcie ja niezmiennie podnoszę kwestię wymiany wodociągowych rur azbestowych                        

na ulicach we Wręczycy Wielkiej. Wiem, że wniosek nie został złożony do Polskiego Ładu ze 

względu na blokadę  –  o ile dobrze zrozumiałam w odpowiedzi kilka sesji wcześniej – ze względu na 

to, że ta linia wymiany wodociągu przebiega przez drogę krajową, którego nie jesteśmy w gestii 

zarządzającego. W związku z tym składam wniosek o to, by umieścić koszty związane z wymianą 

wodociągów w przyszłym budżecie 2023 roku. Być może nie naraz, być może jedną stronę w jednym 

roku, drugą stronę w drugim roku, bo z tego co widać - po raz kolejny wniosek o wymianę 

wodociągu jest niemożliwy do zrealizowania.  

Jednocześnie mam pytanie – czy Zarząd Dróg Krajowych odpowiedział na pismo i proszę                                       

o udostępnienie tegoż pisma, bądź w drodze odpowiedzi na sesji. 
 

Radny Pan Artur Klorek: 

-  Panie Wójcie chciałem podziękować pracownikom Gminy i Panu za wyrównanie drogi Głównej                            

na Hutce. Jest równo, także bardzo dziękuję. Jest już super, ale: 

- Korzystając z tego, że jest tutaj nasza władza, mamy taką sytuację, że jednak zrobiło się tam przez 

to szybciej. Ulica Główna i ul. Długa w Hutce, nawet Długa - bardziej potrzebuje takiej częstej 

kontroli, ponieważ jest do długa, prosta ulica, wszyscy się tam rozpędzają. Także jeżeli można,                           

to zaznaczam, że jakby się dało, to zwrócić uwagę.  

 
 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt                              

za wyczerpany. 
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Ad. 9. 
 

           Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2021 rok, debata                             

nad raportem. 

 

(Raport o stanie Gminy Wręczyca Wielka za 2021 rok – załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

            Po otwarciu  punktu j/w Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poinformował,                      

że w terminie ustawowym nikt z mieszkańców nie wystąpił z wnioskiem o udział w debacie nad 

Raportem o stanie Gminy. 

Następnie Pan Przewodniczący stwierdził, iż wszyscy Radni otrzymali przedmiotowy Raport                             

i zaprosił do zabierania głosu w dyskusji nad nim. 

 

Nikt z Radnych nie wyraził chęci udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy za 2021 rok. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, iż uznaje,                    

że w Raporcie tym wszystko jest dla Państwa Radnych zrozumiałe, jasne i debata nad nim jest 

zbędna. 

Kontynuując, Pan Przewodniczący oznajmił, że skoro nikt z Radnych nie ma ochoty zabrać głosu                 

w debacie, uznaje punkt za wyczerpany. 
           

Ad.10.  
 

         Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum 

zaufania. 

 

     Po otwarciu punktu, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż został 

przygotowany projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum 

zaufania, po czym odczytał  w całości jego treść. 

 

Następnie Pan Przewodniczący zwrócił się do Rady Gminy o ewentualne pytania do projektu 

uchwały j/w. 

 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Prubant poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wręczyca 

Wielka wotum zaufania. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 

 

Głosowanie imienne nr 10  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”,                             

0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/333/22 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka wotum zaufania. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

(O godz. 13.22 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10-minutową przerwę. 

Sesja została wznowiona o godz. 13.35) 
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Ad.11. 

Rozpatrzenie Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok 

1) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił Wójta Gminy o wystąpienie do 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński w ramach swojego wystąpienia, skierował do Zgromadzonych 

następujące słowa: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado - korzystając z okazji, że jesteśmy w tym punkcie i mam 

nadzieję, że wiele osób nas ogląda, chciałbym, abyśmy podsumowali to co wydarzyło się w 2021 

roku, ale powiązane także z rokiem 2022, który na pewno będzie miał ogromny wpływ na przyszłość.  

Jak wiadomo, sytuacja finansowa samorządów lokalnych od kilku lat staje się coraz bardziej 

skomplikowana i coraz mniej stabilna. Zmiany legislacyjne, w tym uchwalane w tym okresie zmiany 

podatkowe, ograniczyły w sposób znaczący rzeczywiste dochody własne samorządów, w tym 

zwłaszcza najbardziej wrażliwą ich część, jaką są własne dochody bieżące. Z drugiej strony mamy  

do czynienia z koniecznością ponoszenia przez samorządy coraz większych wydatków, które 

wynikają z wyższych kosztów pracy, rosnących w szybkim tempie cen towarów i usług oraz 

lawinowego wzrostu kosztów mediów, sięgających nawet w ostatnim roku kilkuset procent, czego 

przykładem był ostatni przetarg chociażby na energię elektryczną.  

Jednocześnie jesienią 2021 r. samorządy lokalne zostały postawione przed faktem wdrożenia 

Polskiego Ładu (z początkiem roku 2022), z jego dalszymi konsekwencjami, tj. kolejnymi 

zmniejszeniami dochodów bieżących, wzrostem kosztów. Budżety samorządów na rok 2022, które 

były konstruowane w 2021 roku, były tworzone z dużą ostrożnością, uwzględniającą znaczne 

uszczuplenie w nowym systemie PIT dochodów bieżących i w zderzeniu z drastycznie zwiększonymi 

kosztami świadczonych usług, wynikającymi m.in. ze wzrostu cen energii i płac, z którymi 

samorządy muszą się mierzyć w bieżącym roku.  

Oznaczało to konieczność ograniczenia wydatków bieżących w budżecie naszej gminy poprzez 

rezygnację z dotychczasowego zakresu, dostępności i poziomu świadczenia usług publicznych dla 

mieszkańców.  

Brak finansowania systemu oświaty - tzn. finansowanie jest, tylko w stopniu 

niewystarczającym, a szczególnie zerowe finansowanie w zakresie subwencji dla dzieci 

przedszkolnych w wieku 2,5 – 6 lat, powoduje, iż łączna kwota luki finansowej w oświacie znacznie 

przekracza sumaryczną kwotę nadwyżki operacyjnej jaką ma nasza Gmina. 

W powyższym kontekście kolejne zmiany podatkowe, w postaci ustawy z dnia 12 maja br. 

o zmianie ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych oraz niektórych innych ustaw, 

polegające w szczególności na obniżeniu stawki podatku PIT z 17% na 12%, których skutkiem będą 

jeszcze niższe wpływy środków do naszego samorządu z tytułu udziału w podatku PIT, czyli 

głównego źródła dochodów własnych.  

Dalsze osłabianie fundamentu finansowania jednostek w postaci kolejnego ograniczania 

dochodów z wpływów podatkowych na przestrzeni ostatnich kilku lat, w szczególności w 2021 roku, 

będzie oznaczało w wielu miejscach zauważalne pogorszenie dostępności i jakości usług publicznych 

oraz ograniczenie inwestycji, w tym także z powodu ograniczenia dostępności środków unijnych dla 

części samorządów, z uwagi na to, że może dojść do sytuacji, w której nie będzie nas stać 

wygospodarować wkładu własnego na te inwestycje. Jednocześnie w bieżącym roku nasza Gmina 

bardzo mocno odczuwa wzrost kosztów obsługi długu publicznego w wyniku ciągłego podnoszenia 

stóp procentowych przez Radę Polityki Pieniężnej.  

W efekcie wyżej wymienione działania wywołają w najbliższych latach spowolnienie rozwoju 

lokalnego samorządu, a w dalszej perspektywie nawet stagnację czy zagrożenie utraty płynności 

finansowej. W najbliższej przyszłości może naszą Gminę nie być stać na pokrycie podstawowych 

choćby wydatków, takich jak np. wynagrodzenia w sektorze komunalnym oraz w oświacie.  
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Biorąc powyższe, to co wydarzyło się w roku 2020, 2021 - czyli i zmiany podatkowe, ale także 

Covid, w obecnym roku sytuacja na Ukrainie - chciałbym w tym momencie bardzo serdecznie 

podziękować Wysokiej Radzie za dotychczasową współpracę i wsparcie, które pomimo tych 

wszystkich trudności, pozwalają na ten moment realizować zadania własne gminy i wierzę, że będą 

głównym powodem osiągnięcia sukcesów w tej dziedzinie w latach przyszłych. Bardzo dziękuję.  
 

2) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant otworzył dyskusję w temacie wykonania 

budżetu gminy Wręczyca Wielka za 2021 rok. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w dyskusji 

- nikt nie wyraził takiej woli. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant.  

W swojej wypowiedzi Pan Przewodniczący podsumował – że tak jak przedstawił Pan Wójt - sytuacja 

Gminy i Gmin generalnie w całym kraju jest tragiczna, w związku z tym, że te wpływy zostały 

wycięte do zera. Może nie do zera, ale do takiego minimum socjalnego – jak On to nazywa.  

Pan Przewodniczący wyraził nadzieję, że w jakiś sposób, ktoś przyjrzy się temu problemowi i będzie 

próbował te Gminy dofinansować w sposób normalny, ponieważ jeżeli dalej tak będzie, to w Jego 

przekonaniu, będzie sytuacja tragiczna jeżeli chodzi o zwykłe funkcjonowanie Gmin. 

Jeśli dalej taka sytuacja będzie, to pracownicy administracyjni za te pieniądze nie będą pracowali                  

w Gminach, ponieważ w firmach prywatnych zarobki są o wiele większe i  będą odchodzić - takie 

jest Jego zdanie w tym temacie.  

Odnosząc się do wykonania budżetu za 2021 rok – Pan Przewodniczący jeszcze raz podkreślił, że ten 

budżet jest taki jaki jest i tych środków naprawdę nie ma na tyle, żeby można było nimi w jakiś 

sposób szastać - to są takie Jego spostrzeżenia.  

Oznajmił, iż jakiejś dyskusji w tym temacie podejmować nie będzie, bo każdy z Państwa uczestniczył 

w komisjach, sesjach i wie jaka jest sytuacja, że ceny wzrastają z miesiąca na miesiąc, a środków                   

do normalnego funkcjonowania brakuje. Jeżeli chodzi o oszczędności - to niejednokrotnie Radni 

występowali z różnymi wnioskami odnośnie oszczędności i część tych wniosków była realizowana, 

część może nie do końca, ale generalnie tych oszczędności było wprowadzonych na tyle, żeby                       

w jakiś sposób ta nasza Gmina funkcjonowała. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Przewodniczący powtórnie zapytał, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tym temacie. 

Nikt z pozostałych Radnych nie wyraził chęci wypowiedzi w dyskusji dotyczącej wykonania budżetu 

gminy za 2021 rok, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy uznał p.punkt za wyczerpany. 

3) Członek Komisji Rewizyjnej Pani Barbara Bogus odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wręczyca 

Wielka. 

(Wniosek Komisji Rewizyjnej - załącznik nr 8 do protokołu) 

4) Skarbnik Gminy Pani Barbara Jezior odczytała kolejno: 

- pozytywną opinię VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                                  

w Katowicach o przedłożonym przez Wójta Gminy Wręczyca Wielka sprawozdaniu                                

z wykonania budżetu za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

 

(Uchwała Nr 4200/VI/67/2022 z dnia 19 kwietnia 2022 roku w/s opinii j/w -                               

załącznik nr 9 do protokołu) 
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 - pozytywną opinię VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wręczyca Wielka.  

  

(Uchwała Nr 4200/VI/111/2022 z dnia 13 czerwca 2022 r. w/s opinii j/w – 

 załącznik nr 10 do protokołu) 
 

5) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant odczytał projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2021 rok.  

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw,                 

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/334/22 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

6) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Wręczyca Wielka za rok 2021. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 

 

Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw,                 

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/335/22 w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Wręczyca Wielka za rok 2021. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

Po przegłosowaniu uchwał j/w Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, wręczając Panu 

Wójtowi kwiaty, pogratulował Mu w imieniu własnym oraz całej Rady Gminy udzielonego 

absolutorium.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński stwierdzając, iż prowadzenie Gminy – to jest 

sukces  zespołowy. Wsparcie Radnych jest najcenniejsze. Krytyczne i problematyczne sprawy 

powodują, że trzeba się zastanawiać nad tym, co się robi,  za co serdecznie dziękuje. 
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Pan Wójt powiedział, że w tych trudnych sytuacjach i w trudnym okresie dla samorządów,                          

dla Radnych także, bo działają w terenie, współpracują z ludźmi i wiedzą jakie są problemy, ile ich 

jest, w jakiej skali, a mając wgląd w dokumentację budżetową i sprawy różne, które są po wielokroć 

przerabiane i omawiane na komisjach czy na sesjach - mamy świadomość tego, że nie jesteśmy                    

w stanie zrobić wszystkiego.  

Pan Wójt jeszcze raz bardzo serdecznie podziękował Radzie Gminy za współpracę i prosił o więcej.  

Następnie nawiązując do udzielonego wotum zaufania, Pan Wójt oznajmił, iż jednym                                    

z najważniejszych dokumentów jest od niedawna funkcjonujący Raport o stanie gminy, który jest 

dokumentem bardzo kosztownym, w tym roku - kolejny raz przygotowanym przez pracowników 

Urzędu Gminy, a opracowanym, zebranym w całość i przedstawionym przez Panią Sekretarz 

Magdalenę Kasprzak. 

Wójt Gminy dziękując Pani Sekretarz za opracowanie dokumentu serdecznie Jej podziękował                         

i wręczył kwiaty.  

Następnie Pan Wójt wręczył kwiaty Skarbnikowi Gminy Pani Barbarze Jezior, dziękując Jej oraz 

Referatowi Finansowemu za wszelkie starania, ponieważ w tej trudnej sytuacji finansowej, 

niejednokrotnie trzeba wymyślić skąd wziąć pieniądze, żeby to wszystko "spiąć".  

(Wręczaniu kwiatów towarzyszył aplauz na sali) 

 

Na tym punkt dotyczący rozpatrzenia Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok został 

wyczerpany. 

 
Ad.12.  

                Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

 

             Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński,                           

który każdorazowo przed głosowaniem, zwracał się do Rady Gminy o ewentualne uwagi lub pytania 

do poszczególnych projektów uchwał. 
 

1)  Do projektu uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości 

Wręczyca Wielka nazwy „Sosnowa”:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/336/22 w sprawie nadania drodze 

wewnętrznej w miejscowości Wręczyca Wielka nazwy „Sosnowa”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

 

2)   Do projektu uchwały w sprawie nadania drogom wewnętrznym w miejscowości 

Truskolasy nazw „Księżycowa”  i  „Gwiezdna”:  
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Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,                                  

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/337/22 w sprawie nadania 

drogom wewnętrznym w miejscowości Truskolasy nazw „Księżycowa” i „Gwiezdna”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

3) Do projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki  paliwa                              

w gminie Wręczyca Wielka na rok szkolny 2022/2023:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/338/22 w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w gminie Wręczyca Wielka na rok szkolny 2022/2023. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

4) Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia  Programu Wspierania Rodziny na lata 

2022-2024 w Gminie Wręczyca Wielka :  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                       

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/339/22 w sprawie przyjęcia Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w Gminie Wręczyca Wielka. 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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5)  Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu na okres     

do 3 lat dla dotychczasowego dz ierżawcy nieruchomości gruntowej:  
 
 

Po odczytaniu przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Wiesława Żerdzińskiego projektu  

uchwały w całości, wprowadzonej do porządku obrad na wniosek Wójta Gminy, z pytaniem do Pana 

Wójta zwrócił się: 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Jaka jest kwota najmu na dzień dzisiejszy? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- 300 zł miesięcznie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Wydaje mi się, że trzeba byłoby tą kwotę trochę urealnić na dzień dzisiejszy, tym bardziej,                                                       

że to będzie umowa 3-letnia i jeżeli taka umowa będzie, to prosiłbym, aby w umowie znalazła się  

kwota..., jeżeli chodzi o inflację. Dzisiaj załóżmy 300 zł, w roku przyszłym jeżeli pogłębimy tą 

inflację 15%-tową, to teoretycznie w trzecim roku - będzie to już kwota bardzo śmieszna. 
 

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym została poddana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 17 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                            

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/340/22 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę 

gruntu na okres do 3 lat dla dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości gruntowej. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

6) Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok:  
 

Z pytaniem do Pana Wójta zwróciła się Radna Pani Anita Toborek: 

- Niestety nie mogłam być na ostatniej Komisji, w związku z tym mam pytanie dot. sumy 500 tys. - 

wóz bojowy, Straż Pożarna Czarna Wieś. Z budżetu na 2022 rok czytamy, że jest 420 tys.                              

na ochronę przeciwpożarową. Co to jest za suma, skąd ona pochodzi? Być może się mylę - ta suma, 

którą mieliśmy dotować, była o 200 tys. mniejsza, więc proszę o wyjaśnienie, bo nie umiem się 

doszukać.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński wyjaśnił: 

- Kwota dotowana od początku kadencji była w kwocie ok. 300 tys. zł. Na ten moment samochody 

średnie bojowe - wzrosły ceny z 700 tys. zł na 900-950 tys., a nawet w niektórych przetargach 

przekraczają już 1 mln zł. 

Jednostka w KSRG Czarna Wieś uzyskała promesę z dofinansowaniem 400 tys. zł na zakup nowego 

samochodu średniego. Obecnie prowadzone są rozmowy nad możliwością pozyskania jeszcze 

dodatkowej kwoty 100 tys. zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, ale na ten moment była konieczność przeprowadzenia postępowania przetargowego, tak aby 

w ogóle mieć szansę na realizację tej inwestycji, o ile to dofinansowanie zostanie udzielone.                                    

To dofinansowanie zostało udzielone i w związku z tym kwota przeznaczona, zaproponowana do 

budżetu jest właśnie w kwocie 500 tys. zł. 
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Radna Pani Anita Toborek: 

- Czy w ocenie Pana Wójta zakup kolejnego wozu bojowego w tej sytuacji materialnej Gminy jest 

absolutnie niezbędną inwestycją? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ja przedstawiłem to jako moją propozycję. Stąd jest moja propozycja - została przyjęta przez 

Radnych na posiedzeniu Komisji połączonych.  

Radna Pani Anita Toborek: 

- Dziękuję. 

 

Innych pytań do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok nie zgłoszono,                

w związku z czym została poddana pod głosowanie.  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania - 15 radnych  

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 1 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 18 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (12 „za”, 1 „przeciw”,                   

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/341/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2022 rok.  

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

7)  Do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego:  

 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 19 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                 

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/342/22 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Kłobuckiego. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

8)  Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2022-2029: 
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 
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Za – 13 

Przeciw – 1 

Wstrzymujących się –  0 
 

Głosowanie imienne nr 20  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 1 „przeciw”,                

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLI/343/22 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 
 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

Ad.13. 
 

            Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wnioski zgłoszone przez Radnych: 

 

Radnego Pana Jakuba Wineckiego: 

- W sprawie zaproszenia na piknik – bardzo dziękujemy za zaproszenie. Myślę, że nie będziemy 

mogli być z bardzo ważnej przyczyny. Od dłuższego czasu wiadomo, że w tym okresie jednostka 

OSP w Długim Kącie będzie obchodziła uroczystość 100-lecia. Takim zwyczajem jest też, że 

jednostki inne z tego terenu na tą uroczystość przyjeżdżają. Mam nadzieję, że Strażacy, Druhowie              

z OSP w Grodzisku mimo tych obowiązków, także dopiszą; 

- W sprawie uzupełnienia piasku w piaskownicy – tak jak czytałem, została podpisana umowa na 

naprawę i konserwację urządzeń na placach zabaw, więc dopilnuję tego, żeby przed rozpoczęciem tej 

imprezy, piasek w piaskownicy został uzupełniony. 
           
Przewodniczącego Rady Gminy Pana Marka Prubanta: 

- W sprawie ogłaszania rozstrzygnięć przetargowych – wszystkie ogłoszenia z przetargów są 

publikowane.  Zwyczajowo nie ma obowiązku publikowania zapytań ofertowych, ale od jakiegoś czasu – 

moją decyzją wszystkie zostały wprowadzone  i takie odpowiedzi nawet na zapytania ofertowe będą                   

na platformie umieszczane.  

 

Radnej Pani Anity Toborek: 

- W sprawie wymiany wodociągu azbestowego – jak sama Radna wspomniała, wniosek w ramach 

budżetu na 2023 rok. Nie wiem, czy nie będzie zgłoszony wcześniej w ramach „Polskiego Ładu” ,                             

w zależności od tego, czy rzeczywiście tutaj program rządowy będzie realizowany w takich transzach 

jak było to zapowiadane. Na ten moment są przesunięcia, ale jeżeli nie, to jeden jest planowany                     

na wrzesień, kolejny na grudzień. W tym wniosku wrześniowym zaplanowane są drogi,                                          

a w grudniowym m.in. wodociąg azbestowy do wymiany, ten który jest.  

Co do całej dokumentacji – przedstawimy Radnej, jeżeli będzie takie życzenie, to także na sesji.  

 

Radnego Pana Artura Klorka: 

- Podziękowania za wyrównanie drogi – ja dziękuję za cierpliwość, bo musieliśmy poczekać na 

odpowiedni moment, żeby to zadanie wykonać.  
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Ad. 14. 

 

            Zamknięcie obrad XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                                                                             

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, z uwagi na nadchodzący okres wakacyjny, 

złożył wszystkim Zgromadzonym na sesji oraz Mieszkańcom Gminy życzenia - spokojnego 

wypoczynku.  

            Następnie w związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący o godz. 14.16 

dokonał zamknięcia XLI sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, dziękując wszystkim 

obecnym za przybycie.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Gminy                                              

 

Urszula Rokosa                                                                                   Marek Prubant 

 

 


